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VERZOEK OM INLICHTINGEN VAN COLLEGE(LEDEN)  

(artikel 41 Reglement van orde voor de gemeenteraad) 
 

 

Schriftelijke vragen ingediend door raadslid/fractie: Koos Dijkstra/PvdA 
Datum: 20 september 2018 

Onderwerp: Vervolgvragen openbaar toilet in dorpscentra 

 
 

Aan: het college van burgemeester en wethouders, in afschrift aan de 

gemeenteraad 
 

Geacht college, 
 

Wij vroegen u deze zomer of de haalbaarheid van openbare toiletten in 
onze dorpskernen wilt onderzoeken. Uit uw brief van 11 september leiden 

wij af dat u een dergelijk onderzoek niet overweegt, hoewel dat niet 
letterlijk uit uw beantwoording blijkt. We adviseren u om in het vervolg 

gewoon klip en klaar aan te geven wat uw antwoord is op een vraag 
vanuit de gemeenteraad, dan weet iedereen waar zij of hij aan toe is. 

Maar dat terzijde. 
 

Uw beantwoording hebben wij bestudeerd en tevens voorgelegd aan de 
Maag Lever en Darm-stichting (MLDS). De visie van de stichting betrekken 

we graag bij de vervolgvragen die we u hierbij willen stellen.  

 
Onze fractie is enthousiast over uw plan om met de 

ondernemersverenigingen in gesprek te gaan, maar we hebben wel een 
aantal punten die nog nadere verduidelijking vragen: 

 
- U schrijft dat de realisatie van openbare toiletten bijzonder kostbaar is. 

Tegelijkertijd heeft de vorige gemeenteraad 250.000 euro beschikbaar 
gesteld voor de verfraaiing van onze dorpskernen. Ziet u mogelijkheden 

om (een deel van) dat geld hiervoor in te zetten?  
 

- Zo nee, bent u dan bekend met manieren om deze kosten te verlagen? 
Zo kan het bedrijf Quisk in Utrecht vending machines (waarin men repen, 

paraplu's, reisgidsen of streekproducten kan verkopen) inbouwen in 
openbare toiletunits. Zij halen daarmee omzet en zijn daarom bereid mee 

te betalen aan de toiletunit. Zeker als er veel kopers van die producten 

zijn (dus langs de door de PvdA genoemde fiets- en wandelroutes, of in 
het centrum) willen zij flink mee betalen. Verder zijn er tegenwoordig 



zelfreinigende toiletten, waarbij de kosten voor schoonmaak een stuk 
lager liggen en tenslotte is er nog de mogelijkheid om een partij te vragen 

de toiletten uit te baten. Wilt u de mogelijkheden hiervan wel 

onderzoeken? 
 

- U geeft aan niet te weten of winkels en supermarkten hun toiletten nu al 
ter beschikking stellen. Uit contacten met onze inwoners vernemen wij 

juist dat winkels mensen weigeren. Ook zijn toiletten (zoals bij de Albert 
Heijn) soms moeilijk bereikbaar (want gelegen op de eerste verdieping en 

daarmee niet voor iedereen gemakkelijk toegankelijk). De MLDS geeft dit 
ook aan: 40 procent van de mensen wordt bij winkels en horeca 

geweigerd. Bent u bereid om dit aspect mee te nemen in het overleg met 
de ondernemersverenigingen? 

 
- Veel gemeenten werken al met een toiletsticker, zie bijvoorbeeld de 

gemeenten Oldenzaal en Doetinchem. Dit concept komt uit Duitsland. 
Daar betalen gemeenten aan horeca en winkels een kleine vergoeding, op 

voorwaarde dat zij hun toilet gratis aan passanten ter beschikking stellen. 

Deelnemende ondernemers plaatsen een sticker op het raam om aan te 
geven dat hun toilet beschikbaar is. Bent u bereid de mogelijkheden van 

deze service te onderzoeken? 
 

- Wanneer er ondernemers zijn die bereid zijn hun toilet ter beschikking te 
stellen, bent u dan bereid de aangemelde toiletten niet alleen in de Hoge 

Nood-app te (laten) vermelden maar ook in de apps die de kernen zelf 
ontwikkelen (zoals de recent gelanceerde app voor bezoekers van 

Zuidlaren)? 
  

      
 

In afwachting van uw reactie,  
Met vriendelijke groet, 

 

 
 

Koos Dijkstra 
Fractievoorzitter PvdA Tynaarlo 


